
8. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MOKRÝ LOM 

 
Termín konání: úterý 5. září 2023 od 19:00 hod. v místnosti obecního úřadu. 

 
Přítomni: Brůžek Miroslav, Dychtl Petr, Ehrlich Martin, Kursa Jaroslav, Šnorková Markéta, Vaclík 

Václav, Zvoníčková Denisa 
Dále přítomni: M. Vaclíková 
  

Program: 
 

1. Zahájení 
2. Rozpočtová opatření 
3. Směrnice obce o zadávání veřejných zakázek 
4. Likvidace biologicky rozložitelného odpadu 
5. Projekt na výstavbu chodníku 
6. Informace z výborů 
7. Informace z obecního úřadu 

 
1. Zasedání Zastupitelstva obce Mokrý Lom (dále zastupitelstvo) bylo zahájeno v 19:00 hodin 

starostou obce Martinem Ehrlichem („dále jako „předsedající“). Předsedající konstatoval, že 
zasedání bylo řádně svoláno v souladu s jednacím řádem. Předsedající dále z prezenční listiny 
přítomných členů ZO (viz příloha č. 1) konstatoval, že přítomno je 7 členů ZO, takže 
zastupitelstvo je usnášeníschopné. Ke zveřejněnému zápisu z minulého jednání nikdo 
nevznesl výhrady. 

Předsedající určil zapisovatelem M. Brůžka a ověřovateli zápisu D. Zvoníčkovou a P. Dychtla, 
kteří tuto funkci přijali. 

Návrh usnesení 2023-8/1: Zastupitelstvo schvaluje program jednání podle návrhu zveřejněného na 
úřední desce. Výsledek hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

 

2. Předsedající seznámil ZO se schválenými rozpočtovými opatřeními 7/2023 a 8/2023 (příloha 
č. 1), které jsou zveřejněny i na webových stránkách obce. K tomuto bodu jednání nikdo 
z přítomných nevznesl žádné další stanovisko ani výhrady.  

 
Návrh usnesení 2023-8/2: Zastupitelstvo bere na vědomí schválené rozpočtové opatření č. 7/2023 a 

8/2023. Výsledek hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

 

3. Předsedající seznámil ZO s návrhem směrnice obce č. 4 „Postup při zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu“ Stávající směrnice nebyla aktualizovaná 4 roky, současné limity 
částek (100 a 200 tis. vč. DPH) pro operativní proplácení menších částek neodpovídají cenám, 
inflaci ani schválenému souhlasu s rozp. opatřeními. Nová úprava tyto skutečnosti 
zohledňuje. K tomuto bodu jednání nikdo z přítomných nevznesl žádné další stanovisko ani 
výhrady. 

 
Návrh usnesení 2023-8/3: Zastupitelstvo schvaluje aktualizaci směrnice obce č. 4 „Postup při 

zadávání veřejných zakázek malého rozsahu“ s účinností ke dni 6.9.2023. Výsledek hlasování: 
Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

 



4. Předsedající seznámil ZO se situací, kdy změnou legislativy se zpřísňují podmínky pro 
komunitní kompostování. Řídí se §65-66 zák. 541/2020 a §§45-47, 54 vyhl. 273/2021. Do 
budoucna nebude možné tyto podmínky splňovat (vodohospodářsky zabezpečená plocha, 
přesný technolog. postup – průběžné měření teploty a vlhkosti, regulace přístupu kyslíku vč. 
měření, přerývání, zavlažování). Je třeba zejména upravit příslušnou obecní vyhlášku. Vedení 
obce proto navrhuje BRO ukládat následujícím způsobem: Tráva a další kompostovatelné 
„měkké“ materiály bude možné ukládat do kontejneru pronajatého od fy. Marius Pedersen, 
která pronájem kontejneru, svoz a nakládání s odpadem standardně nabízí. Odpadová firma 
po svozu vystaví obci veškeré dokumenty potřebné pro evidenci tohoto odpadu. Kontejner 
bude umístěn přístupně v blízkosti ČOV obce. Větve a obdobné pevné přírodní materiály 
budou skládkovány také v blízkosti ČOV a jejich odvoz a zpracování zajistí na objednávku 
společnost T-Biomasa s.r.o (Soběnov), která rovněž vystaví potřebná potvrzení a přehledy. 
Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. M. Šnorková vznesla dotaz, jestli je povinnost sbírat BRO i v zimních měsících, 
protože by se za pronájem mohlo ušetřit; starosta to prověří. Žádné další stanovisko sděleno 
nebylo.  
 

Návrh usnesení 2023-8/4: Zastupitelstvo schvaluje záměr úpravy systému likvidace BRO a přípravu 
systému nakládání s hmotou dle uvedeného návrhu. Vedení obce připraví novou obecní 
vyhlášku pro nakládání s odpadem ve vztahu k platné legislativě. Výsledek hlasování: Pro 7 
Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

 

5. Předsedající navrhl ZO schválení záměru zadat zpracování kompletní projektové 
dokumentace k chodníkům v obci. Dle dostupných informací prozatím nehrozí omezování 
dotačních programů pro tento typ investic, pro akci je možné zajistit u finančních ústavů 
vhodný typ úvěru tak, aby financování akce neparalyzovalo další rozvoj a rezervy obce. 
Vedení obce předpokládá, že zřízení chodníků může zvýšit bezpečnost provozu v obci nejen 
ve vztahu k chodcům, ale sekundárně může přinést i zlepšení chování řidičů, kteří nezřídka 
projíždí obcí vysokou rychlostí. Náklad na pořízení kompletní dokumentace až po stavební 
povolení je odhadován na 250 až 350 tisíc korun. Tento náklad není uznatelnou položkou pro 
udělení dotace. Na základě zpracované dokumentace bude následně možné nechat 
zpracovat cenové nabídky a lépe vyhodnotit možnosti obce. V loňském roce obec hospodařila 
s přebytkem více než 600 tis. Kč, který by tak mohl být použit na úhradu souvisejících 
projektů. 

Místostarosta dále upozornil ZO, že obec jakožto majitel chodníku bude ze zákona povinna 
provádět kompletní údržbu chodníku, včetně zimní. I přes to, že větší část stavby bude velmi 
málo využívána, musí být po dobu mnoha desítek let zajištěna pravidelná údržba a čištění 
chodníku. Vyzval zastupitele, aby navrhli funkční systém údržby stavby.  

 
Návrh usnesení 2023-8/5: Zastupitelstvo schvaluje záměr zadat zpracování kompletní projektové 

dokumentace dle již pořízeného dokumentu „Studie vybudování chodníků v obci Mokrý Lom“ 
z dubna 2019. Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 1. Usnesení bylo přijato. 

 
 
 

6. Předsedající požádal předsedy jednotlivých výborů o zprávu o proběhlé či plánované činnosti 
jednotlivých výborů. Finanční výbor se sejde v průběhu září. Kontrolní výbor se sejde 
26.9.2023. M. Šnorková informovala o obecní akci Loučení s létem, která se bude konat 
16.9.2023 od 17:00 u KD v Mokrém Lomu. 



Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. Žádné další stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení 2023-8/6 Zastupitelstvo bere na vědomí zprávu o činnosti výborů. Výsledek 
hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

 

 

7. Vedení obce informovalo ZO: 

- 24.6. v 10 hod. proběhlo požehnání kapličky v Polžově při příležitosti 130 let od 
postavení. 

- Do rybníka u KD bylo nasazeno 30 větších kaprů a pořízeno krmení. 

- Dle sdělení f. M. Pedersen bude od 1/2024 možné vhazovat nápojové plechovky do 
žlutých kontejnerů. Přesný způsob bude ještě firmou na obec komunikován. 

- Proběhl úklid sálu KD Mokrý Lom. 

- Byla finálně zkolaudována stavba "Polžov – posílení vodovodu“ 

- Byla provedena digitalizace provozu knihovny obce z dotace ministerstva kultury. 
V návaznosti na revizi knihovního fondu byla pořízena veřejná knihovnička do 
autobusové zastávky. 

- V červenci byl po havárii vyčištěn a následně opraven sběrný septik u bytovek. 

- Do konce roku je nutné provést ještě dva rozbory vzorků ČOV. 

- Byla vyměněna a seřízena lampa VO na návsi u zastávky. Po diskusi ZO bude nutné světlo 
buď natočit původním směrem, aby osvětlovalo i stranu u kapličky nebo doplnit ještě 
druhý zdroj.  

- Za poslední velké srpnové bouřky byla zničena lípa v Lahuti. Je nutné torzo pokácet a 
vytěžit, bude řešeno s firmou BioTop. 

- Práce na revitalizaci okolí kulturního domu jsou v běhu. Terasa je ve výrobě, stejně tak 
boční zákryt – vrata. 

- Příští zasedání bude 17.10. od 19 hod. 

 

 

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno v 20:00 hod. 

 

Zapsal M. Brůžek 

Ověřovatelé: P. Dychtl, D. Zvoníčková 


